
Oświadczenie złożone 

przez senator Andżelikę Możdżanowską 

na 63. posiedzeniu Senatu 

w dniu 23 października 2014 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Bartosza Arłukowicza 

Szanowny Panie Ministrze! 

Budowę filii Wielkopolskiego Centrum Onkologii zakończono w Kaliszu w kwietniu tego roku. Oddział 

kaliski kosztował około 30 milionów zł. Pozostało tylko wyposażenie obiektu w odpowiedni sprzęt, aby było 

możliwe jego prawidłowe funkcjonowanie. Spodziewano się, że w 2015 r. pierwsi chorzy będą leczeni w 

Kaliszu. Niezrozumiałą decyzją Rada Ministrów anulowała zakupy w tym roku aparatury do radioterapii z 

Narodowego Programu Zwalczania Chorób Nowotworowych. Akcelerator kosztuje 8–10 milionów zł. To 

ogromna kwota, ale życie ludzkie jest bezcenne. A do funkcjonowania oddziału radiologii konieczne są dwa 

urządzenia tego typu. 

Zgodnie ze wstępnymi założeniami nowo powstały oddział ma leczyć od ośmiuset do tysiąca osób. Opóź-

nienia spowodowane brakiem finansowania powodują, że te osoby nie otrzymują odpowiedniej opieki me-

dycznej. 

W związku z tym zwracam się do Pana Ministra o udzielenie odpowiedzi na następujące pytania. 

1. Czy resort dostrzega problem związany z brakiem odpowiednich urządzeń koniecznych do funkcjono-

wania oddziału onkologicznego? 

2. Dlaczego pieniądze przeznaczone na zakup akceleratorów z Narodowego Programu Zwalczania Chorób 

Nowotworowych zostały odebrane oddziałowi w Kaliszu? 

3. Jakie są możliwości pozyskania nowych środków na zakup aparatury do radiologii? 

4. Czy ministerstwo zauważa, że bez brakujących urządzeń inwestycja warta 30 milionów zł stała się bez-

celowa? 

Z poważaniem 

Andżelika Możdżanowska 

 




